
Protokół Nr XXXVIII/2017 

obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Kłodawie 

odbytej w dniu 28 kwietnia 2017r 

          Obrady XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Kłodawie odbyły się w dniu 28 kwietnia 2017r  

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Kłodawie. Trwały od godz. 14.30 do 

godz.15.35. 

Obrady sesji otworzył Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan ustawowy 15 radnych w obradach sesji 

uczestniczyło 13 radnych , co stanowi quorum przy którym Rada może podejmować uchwały. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Obrady sesji protokołowała Krystyna Rzetelska – podinspektor w Urzędzie Miasta i Gminy  

w Kłodawie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w obradach sesji uczestniczy: Pełniąca funkcje 

Burmistrza  Dorota Galus, Skarbnik gminy Grzegorz Dzięgielewski, Radca prawny Jacek 

Kubiak, dyrektorzy jednostek organizacyjnych gminy, sołtysi.  

Poinformował, że stały sekretarz  obrad sesji radny Wojciech Matczak  będzie prowadził 

obliczanie wyników głosowania jawnego, prowadził listę mówców, a także rejestrował 

zgłoszone wnioski. 

                                                                      P u n k t 2 

 

Ustalenie  porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad sesji radni otrzymali wraz  

z materiałami na sesję. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany porządku obrad 

poprzez wprowadzenie do porządku obrad dodatkowych punktów: 

„Informacja o zasobach pomocy społecznej w gm. Kłodawa za 2016r” – punkt ten 

zaproponował jako punkt 6 porządku obrad. 

”Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych 

dotychczasowemu dzierżawcy” – punkt ten zaproponował rozpatrzeć jako 11 porządku 

obrad. 

Kolejno Przewodniczący Rady zaproponował zdjąć z porządku obrad punkt 12 tj.”Podjęcie 

uchwały w sprawie ustalenia kierunków działania Burmistrza Kłodawy dotyczących 

zwiększenia przejrzystości  wydatkowania środków pieniężnych poprzez wprowadzenie 

elektronicznego rejestru zawieranych umów” 

Za zmianą porządku obrad radni opowiedzieli się jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy 

obecności na sali obrad 13 radnych. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do porządku obrad?” 



Radna Anna Michalak c. Franciszka uzasadniła zasadność wprowadzenia projektu uchwały  

w sprawie ustalenia kierunków działania Burmistrza Kłodawy dotyczących zwiększenia 

przejrzystości  wydatkowania środków pieniężnych poprzez wprowadzenie elektronicznego 

rejestru zawieranych umów. cyt.”W dniu 4 stycznia 2017r złożyłam projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia kierunków działania Burmistrza Kłodawy w sprawie  zwiększenia 

przejrzystości i wydatkowania środków publicznych poprzez rzetelne, odpowiedzialne  

i praworządne prowadzenie Publicznego Rejestru Umów w zakładce Biuletynu Informacji 

Publicznej. Ten projekt  został przygotowany z uwagi na liczne braki umów, zmiany kwot 

umów przy kolejnych aktualizacjach oraz usuwanie nazwy umowy - jej typ. Należy wiedzieć 

że typ umowy jest również ważny, czy to umowa o dzieło, czy umowa zlecenie, ponieważ 

właściwe określenie typu umowy wpływa na to, jakie przepisy będą miały  w stosunku do niej 

zastosowanie. 

Kilka sygnałów od mieszkańców skłoniło mnie do szczegółowego analizowania ewidencji 

umów i potwierdziły się postulaty w tym względzie. 

Na posiedzeniu przedsesyjnym 26 kwietnia 2017r przedstawiłam bardzo obszernie , 

ewidentne  dowody na wspomniane nieprawidłowości. 

Rejestr umów nie jest prowadzony należycie, są przypadki, że najpierw ukazuje się w rejestrze 

umowa a po kilku dniach dopiero jest podpisywana. Wykazałam liczne braki umów, tak jak 

wcześniej wspomniałam, zmieniają się kwoty umów. 

Tłumaczenie, że pomyłki sie zdarzają nie przemawia do mnie, takich pomyłek jakie 

wykazałam, nie powinno być wcale. To jest publiczny rejestr „Jak Cię widzą – tak Cię piszą” to 

wpływa na wizerunek Urzędu. 

W Polsce, w wielu miastach, z tygodnia na tydzień, ukazują się rejestry  i tam gdzie włodarze 

są transparentni ,radni nawet nie podejmują uchwał”. 

Wobec braku dalszych uwag do porządku obrad, Przewodniczący Rady  poddał pod 

głosowanie wniosek w sprawie jego przyjęcia. 

W głosowaniu jawnym 12 głosami ”za” i 1 głosem ”przeciw” przy obecności na sali obrad 13 

radnych porządek obrad został przyjęty. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad XXXVIII sesji: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2.Ustalenie porządku obrad sesji. 

3.Przyjęcie protokołu XXXVII sesji. 

4.Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. 

5.Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady. 

6.Informacja o zasobach pomocy społecznej w gm. Kłodawa za 2016r 

7.Informacja Komendanta  gminnego o działalności jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych 

na terenie  gminy Kłodawa za 2016r. 

8.Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Kłodawie za 2016r. 

9.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji 

kultury za 2016 rok. 

10.Podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 



stanowiących własność Gminy Kłodawa oraz warunków udzielenia bonifikaty  i wysokości 

stawki procentowej. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych 

dotychczasowemu dzierżawcy. 

12.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2017r. 

13.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

14.Interpelacje i wnioski radnych. 

15.Wolne wnioski. 

16.Zamknięcie obrad sesji. 

                                                                       P u n k t 3 

 

Przyjęcie protokołu XXXVII sesji 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż protokół obrad  XXXVII został 

wyłożony do wglądu państwa radnych, prosił radnych o zapoznanie się z jego treścią. 

Poinformował również, że jeżeli nie będzie zgłoszonych poprawek i uzupełnień do protokołu 

jego przyjęcie będzie poddane pod głosowanie pod koniec obrad sesji w punkcie 

„Interpelacje i wnioski radnych”.                                                               

                                                                       P u n k t 4 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poprosił  Dorotę Galus Pełniącą funkcje Burmistrza.  

O przedstawienie sprawozdania z działalności międzysesyjnej.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

                                                                      P u n k t 5 

 

Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński przedstawił sprawozdanie z działalności 

międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodawie za okres  od 31 marca 2017r do 

26 kwietnia 2017r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

                                                                       P u n k t 6 

 

Informacja o zasobach pomocy społecznej w gm. Kłodawa za 2016r 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż informacje o zasobach pomocy społecznej  

w gm. Kłodawa za 2016r otrzymali  radni wraz z  zawiadomieniem o sesji. 

O zabranie głosu, Przewodniczący Rady poprosił panią Alinę Kruszkę Dyrektora Ośrodka 



Pomocy Społecznej w Kłodawie. 

Pani Dyrektor poinformowała, iż informacja o zasobach pomocy społecznej stanowi zbiór 

danych  statystycznych o zasobach pomocy społecznej  na podstawie danych z Ministerstwa 

Pracy i Polityki Społecznej, danych z  Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Następnie Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński zwrócił się do radnych z pytaniem – „Czy 

ktoś z państwa radnych ma pytania względnie uwagi do przedłożone informacji?” 

Wobec braku  uwag do informacji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek  

w sprawie jej przyjęcia. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 13 radnych informacja  

została przyjęta. Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

                                                                       P u n k t 7 

 

Informacja Komendanta  gminnego o działalności jednostek Ochotniczych Straży 

Pożarnych na terenie  gminy Kłodawa za 2016r 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż informacje Komendanta  gminnego o działalności 

jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie  gminy Kłodawa za 2016r otrzymali 

radni wraz  zawiadomieniem o sesji. 

O zabranie głosu , Przewodniczący Rady poprosił pana Tomasza Barańskiego Komendanta 

Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych w Kłodawie. 

Następnie Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński zwrócił się do radnych z pytaniem – „Czy 

ktoś z państwa radnych ma pytania względnie uwagi do przedłożonej?” 

Wobec braku  uwag do informacji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek  

w sprawie jej przyjęcia. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 13 radnych informacja  

została przyjęta. Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

                                                                       P u n k t 8 

 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Kłodawie za 2016r 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka 

Kultury w Kłodawie za 2016r otrzymali radni wraz  zawiadomieniem o sesji. 

zabranie głosu , Przewodniczący Rady poprosił pana Pawła Rosiaka. 

Następnie Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński zwrócił się do radnych z pytaniem – „Czy 

ktoś z państwa radnych ma pytania względnie uwagi do przedłożonej?” 

Wobec braku  uwag do sprawozdania, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek 

w sprawie przyjęcia. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 13 radnych sprawozdanie   

zostało przyjęte. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 



 

                                                                       P u n k t 9 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji 

kultury za 2016 rok 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2016 rok otrzymali radni wraz z 

zawiadomieniem o sesji. 

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem -”Czy ktoś z państwa radnych 

ma pytania względnie uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 

Wobec braku dyskusji nad projektem uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 13 radnych projekt uchwały 

został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXVIII/221/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 9  do protokołu.                                                             

                                                                        P u n k t 10 

 

Podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 

stanowiących własność Gminy Kłodawa oraz warunków udzielenia bonifikaty  i wysokości 

stawki procentowej 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Kłodawa oraz warunków 

udzielenia bonifikaty  i wysokości stawki procentowej otrzymali radni wraz z 

zawiadomieniem o sesji. 

O przedstawienie projektu uchwały, Przewodniczący Rady poprosił panią Dorotę Galus 

Pełniącą funkcje Burmistrza. 

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem -”Czy ktoś z państwa radnych 

ma pytania względnie uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 

Wobec braku dyskusji nad projektem uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 13 radnych projekt uchwały 

został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXVIII/222/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 10 do protokołu.                                                             

 

                                                                        P u n k t 11 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych 

dotychczasowemu dzierżawcy 

 



Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie nieruchomości rolnych dotychczasowemu dzierżawcy otrzymali radni  

z zawiadomieniem o sesji. 

O przedstawienie projektu uchwały, Przewodniczący Rady poprosił panią Dorotę Galus 

Pełniącą funkcje Burmistrza. 

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem -”Czy ktoś z państwa radnych 

ma pytania względnie uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 

Wobec braku dyskusji nad projektem uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 13 radnych projekt uchwały 

został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXVIII/223/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.                                                          

 

                                                                        P u n k t 12 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2017r 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały  

w sprawie budżetu na 2017r otrzymali radni wraz z zawiadomieniem o sesji. 

O przedstawienie projektu uchwały poprosił  pana Grzegorza Dzięgielewskiego Skarbnika 

gminy. 

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem -”Czy ktoś z państwa radnych 

ma pytania względnie uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 

Radna Anna Michalak c. Franciszka – cyt.” Wysoka Rado, Pani Burmistrz , Szanowni goście – 

chciałabym ponownie złożyć wniosek o zdjęcie kwoty 60 000zł z działu 750.Z informacji jakie 

otrzymaliśmy na posiedzeniu przedsesyjnym wynika , że 60 000zł  ma być przeznaczone na 

dokumentacje schodów , zarówno po jednej jak i drugiej stronie budynku oraz budowę 

schodów od strony parkingu tj. pierwszy etap. 

Natomiast drugi etap to będą kolejne środki na wymianę drzwi i schody frontowe. Tak nam 

przedstawiła pani Burmistrz powołując się na nakaz Inspektora Pracy. 

Drodzy  radni, proszę was o chwilę uwagi , ponieważ po otrzymaniu jednej kartki protokołu  

Inspektora Pracy ( chociaż prosiłam o cały protokół) wynika coś innego niż tłumaczono nam 

na spotkaniu przedsesyjnym). 

Otóż pkt. 10 protokołu stanowi: ”Usunąć ubytki na schodach ciągu prowadzącego do 

głównego wejścia budynku. Termin wykonania 29.09.2017.” 

Drodzy radni , czy ubytki są równoznaczne z budową? Ponadto, zalecenie inspektora mówi  

o ubytkach na schodach do głównego wejścia a nie wejścia od strony parkingu. Warto 

podkreślić, że uwagi w protokole dokonał inspektor pracy a nie organ nadzoru budowlanego.  

Niemniej jednak zostaliśmy ewidentnie wprowadzeni w błąd, a podpieranie się protokołem, 

który nakazuje usunąć ubytki w celu uargumentowania potrzeby budowy nowych schodów, 

jest mocno przesadzone. Ubytki , czy to jednych czy drugich schodów,  można naprawić i 



niekonieczni za kwotę 60 000zł. 

Na spotkaniu przedsesyjnym przedstawiła Państwu bezzasadne i bezcelowe wydatki: 

1.zamiast wymiany okien w urzędzie zafundowano ogród prze urzędem za 27 300zł.  

2.zamiast zamontować na słupach 3 lampy i skierować na park przy OPS podpisano umowę 

na „instalację oświetlenia parków” na kwotę 74 000zł, na 5 lamp w parku przy OPS i 4 lampy 

w Parku Górnika. 

3.tereaz , zamiast usunąć ubytki na schodach, zgodnie  z zaleceniem inspektora będą 

budowane nowe schody za 60 000zł za pierwszy etap i w dodatku wbrew zleceniom 

inspektora. 

Chce dodać ,że Rada nie wiedziała o podejmowanych decyzjach i planu organu 

wykonawczego. 

Wobec powyższego podtrzymuje wniosek o zdjęciu kwoty 60 000zł z działu 750  

i przeniesieniu na dział 600 z przeznaczeniem na opracowanie niezbędnej dokumentacji na  

ul. Polną z opiniami, uzgodnieniami i pozwoleniami. Liczę ,że w tych okolicznościach zmienicie 

zdanie i zagłosujecie. 

Drodzy państwo, powiem Wam, jak ja to widzę. Otóż , na dokumentację ul. Polnej wydamy 

około 30 000zł, pozostałe 30 000zł przeznaczymy na chodnik na ul. Łąkową, jeśli się okaże , 

że 30 000zł jest za mało to można dobrać z wolnych środków za ubiegły rok. 

Z całą mocą podkreślę, zarówno ul. Polna jak i Łąkowa nie są w moim okręgu wyborczym. 

Ulica Polna  również nie będzie robiona ze względu na Jadzię, ponieważ w 2015 r mieszkańcy 

złożyli petycje a Jadzia złożyła wniosek w lutym tego roku, ale to nie ma znaczenia. 

Ważni są mieszkańcy. Bardzo Was proszę, zróbmy porządna drogę dla mieszkańców, taką  

z lampami, z koszami i nawet z ławki , jeśli będzie taka potrzeba. 

Kochani , argumenty jakie przedłożyła przemawiają , abyśmy zrobili ten pierwszy krok ,  

a wówczas: 1 listopada wszyscy mieszkańcy i przyjezdni goście na cmentarz pójdą po równym 

chodniku, a w przyszłym roku już w lutym- marcu można ogłaszać przetarg na budowę ul. 

Polnej. Ustawa o finansach stanowi o przestrzeganiu zasad celowego i oszczędnego 

dokonywania wydatków. 

Chcemy wydatkować środki publiczne racjonalnie i celowo to proszę zastanówcie się  

i zagłosujcie. Nie ma znaczenia jak głosowaliście na posiedzeniu przedesyjnym, to na sesji 

zapadają decyzje wiążące.” 

Pani Dorota Galus  Pełniąca funkcję Burmistrza wyjaśniała, iż remont schodów jest 

zaleceniem pokontrolnym wynikającym z protokołu kontroli Państwowej Inspekcji Pracy. 

Kwota  zabezpieczona w budżecie, o której pani radna mówiła dotyczy wykonania projektu , 

wymiany drzwi oraz budowy schodów. Prace wykonywane będą w dwu etapach. 

W bieżącym roku zostaną wykonane schody od strony parkingu. Schody będą z korzyścią dla 

wszystkich a zwłaszcza dla petentów. 

Wobec braku dyskusji nad projektem uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym 12 głosami ”za” i głosem ”przeciw” przy obecności na sali obrad  

13 radnych projekt uchwały został przyjęty. 



Uchwała Nr XXXVIII/224/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

                                                                        P u n k t 13 

 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż na XXXVII sesji Rady Miejskiej w Kłodawie w dniu 31 

marca 2017r radni nie zgłosili wniosków i interpelacji. 

 

                                                                        P u n k t 14 

 

Interpelacje i wnioski radnych 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński przeprowadził głosowanie nad przyjęciem protokołu 

obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Kłodawie. 

Przewodniczący Rady zapytał - „Czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu XXXVII sesji Rady 

Miejskiej w Kłodawie? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał protokół pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym 12 głosami i 1 głosem ”wstrzymującym” przy obecności na sali obrad 

13 radnych protokół został przyjęty.    

   

                                                                        P u n k t 15 

 

Wolne wnioski 

 

Radny Antoni Rzetelski zwrócił się o informacje  w sprawie dokończenia remontu drogi ul. 

Łęczycka przed i za torami. 

Pani Dorota Galus poinformowała, iż w pierwszej kolejności ma nastąpić remont torów 

i wówczas temat zostanie wznowiony. 

Pani Dorota Galus Pełniąca Funkcję  Burmistrza przypomniała ,iż w poprzednim roku do 

Urzędu wpłynął wniosek z dnia 19 października 2016r Stowarzyszenia ”Z Edukacją w 

Przyszłość” w Korzeczniku w sprawie dofinansowania tynków zewnętrznych na budynku 

Szkoły Podstawowej w Korzeczniku. 

Pani Dorota Galus nadmieniła również ,iż stowarzyszenie z własnych środków wymieniło 

drzwi wejściowe. 

Stowarzyszenie wykonało część prac  elewacji, do zakończenia prac brakuje kwoty 45 000zł. 

Radna Anna Michalak c. Franciszka nadmieniła, że z wolnych środków z roku poprzedniego  

Rada powinna przekazać stowarzyszeniu środki ,aby zakończyć prace. 

Radna Jadwiga Tyksińska poparła wypowiedź radnej  przedmówczyni i stwierdziła że 

stowarzyszenie włożyło ogrom prac i środków własnych remont budynku. Do tej chwili 

stowarzyszenie nie otrzymało pomocy ze strony gminy. 



 

                                                                        P u n k t 16 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Przewodniczący Rady stwierdził wyczerpanie porządku obrad i zamknął obrady XXXVIII sesji 

Rady Miejskiej w Kłodawie wypowiadając słowa: 

                            „Zamykam obrady XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Kłodawie” 

     Protokołowała                                                                                   Przewodniczący Rady 

(-) Krystyna Rzetelska                                                                             (-)  Grzegorz Siwiński 
 
 
 


